
 
 
 
 

□ Artikel 33 vraag  

 

 

 

 

door Marrik van Rozendaal, D66 Van Marjolein van meeuwen   

Kopie aan Raad (via griffie) 

portefeuillehouder 

Werkatelier Beleidsuitvoering jeugd, leefbaarheid, 

burgerkracht en sociaal domein 

  

Datum    2-2-2017  Bijlage(n)    

      

      

Onderwerp  

Besmettelijke ziektes vee     

VRAAG 

In 2007 brak de Q-koorts uit. Ook Meierijstad werd hierdoor getroffen.  Mensen zijn hiervan ziek geworden 

en zelfs overleden. De kans op herhaling hiervan is niet uitgesloten. De varkensziekte PED heeft Brabant 

bereikt. Deze ziekte kan grote economische gevolgen hebben voor de varkenshouders. De vogelgriep leidt 

op dit moment tot ruiming van pluimveebedrijven vlakbij Meierijstad. 

 

In een recente uitspraak van de rechter is duidelijk geworden dat de overheid niet aansprakelijk is voor 

schade bij burgers na besmetting met Q-koorts. De rechter is van mening dat de overheid destijds (in 2007) 

juridisch voldoende maatregelen heeft genomen en ook de voorlichting aan burgers wettelijk in orde was. 

 

Deze uitspraak doet niets af aan het feit dat er in Meierijstad meer dan 1,8 miljoen dieren zijn die een 

gezondheidsrisico kunnen vormen voor inwoners, toeristen, passanten en niet in de laatste plaats de dieren 

zelf. Dit moeten we onder ogen zien. Wegkijken zal problemen niet voorkomen.  

Aangezien behoud van de sector in Meierijstad zeer van belang is voor de strategische positionering van de 

gemeente (temidden van  Agrifood Capital en vlakbij Brainport) is het van groot belang  de sector vitaal en  

toekomstbestendig te houden.  

Daarom de volgende vragen: 

1. Welke verwachtingen zijn er ten aanzien van het aantal  dieren (varkens, runderen, 

pluimvee, geiten en schapen) binnen de gemeente Meierijstad in de komende 5 jaar? Is er 

groei, stabilisatie of krimp te verwachten?  En wat zijn, meer specifiek,  de verwachtingen t.a.v. 

het aantal varkens, runderen, pluimvee, geiten en schapen de komende 5 jaar.   

2. Welke lange termijn maatregelen worden er getroffen door de gemeente Meierijstad om 

economie, volksgezondheid en milieu veilig te stellen voor de uitbraak van een runderen-, 

varkens-, schapen en geiten- en/of pluimveeziekte? 

3. Op welke wijze worden veehouders en hobbyboeren geholpen om uitbraak te voorkomen en 

gevolgen van een uitbraak te reduceren? Welke rol ziet het college hierbij voor zichzelf 

weggelegd? 

4. Bestaat er een risicoanalyse van de kansen op een uitbraak van besmettelijke ziektes onder 

runderen, varkens, schapen, geiten en pluimvee? En zo ja hoe luidt deze? 
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5. Welke specifieke maatregelen treft de gemeente bij een uitbraak? Op welke wijze wordt hierin 

overleg en communicatie met de sector vorm gegeven. 

6. Heeft de gemeente zicht op ontwikkelingen en innovaties die bijdragen aan een verbetering van 

preventie en bestrijding van besmettelijke dierziekten? Welke rol ziet het college hierbij voor 

zichzelf weggelegd. 

7. Onderschrijft het college het economische belang van de agrarische sector en wat  gaat het 

college doen om de sector economisch sterk, duurzaam en veilig te maken?  Wat is de visie 

van het college op schaalvergroting in de veehouderij het verschijnsel van megastallen in het 

bijzonder. 

 

REACTIE 

1. Deze verwachtingen zijn op dit moment niet bekend. Wij zullen dit jaar aangrijpen om een betere 

schatting te krijgen van het toekomstig aantal dieren.  

2. Op provinciaal en gemeentelijk niveau wordt gewerkt aan een transitie naar een 

toekomstbestendige veehouderij. Dit krijgt onder andere zijn beslag in de Uitvoeringsagenda 

Brabantse Agrofood 2016-2020 (UBA). De uitwerking van de UBA ligt voor een gedeelte bij de 

gemeenten. Dit betreft met name de 3 pijlers: Heldere kaders (o.a. realiseren van een goede basis 

voor vergunningverlening en adequaat toezicht en handhaving), Gezondheid en Overlast 

aanpakken (o.a. saneren knelpunten). Het daadwerkelijk treffen van maatregelen is de 

verantwoordelijkheid van de landelijke overheid en de sector zelf.  

3. De rol van de gemeente is om eventuele risico’s voor de volksgezondheid zoveel mogelijk te 

beperken. Zo wordt een aanvraag voor een vergunning onder andere getoetst op het aspect 

volksgezondheid. Indien nodig worden na toetsing nog specifieke voorwaarden vastgelegd in de 

vergunning. De naleving van deze voorwaarden wordt door de Omgevingsdienst Brabant Noord 

(ODBN) gecontroleerd.  

4. Een dergelijke risicoanalyse is bij ons niet bekend. 

5. De gemeente is verantwoordelijk voor de communicatie naar de burger en zal voor 

gezondheidsaspecten afstemmen met de GGD en in andere gevallen met de NVWA. Het 

daadwerkelijk nemen van maatregelen bij een uitbraak van dierziekten is de verantwoordelijkheid 

van de landelijke overheid en de sector zelf. 

6. Zoals bij vraag 2 al aangegeven wordt er op provinciaal en gemeentelijk niveau gewerkt aan een 

transitie naar een toekomstbestendige veehouderij. Dit krijgt onder andere zijn beslag in de 

Uitvoeringsagenda Brabantse Agrofood 2016-2020 (UBA). Onderdeel van de UBA is ook het 

faciliteren en stimuleren van innovaties. 

7. Ja, het economisch belang wordt onderschreven.  Het college zoekt naar een balans tussen het 

economisch belang en andere belangen op het gebied van wonen, landbouw, volksgezondheid, 

dierenwelzijn, milieu en recreatie.   

 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van de gemeente Meierijstad. 

De secretaris, 

 

 

 

Drs. M.G.C. Wilms –Wils RA 

De burgemeester, 

 

 

 

M.A. Fränzel MSc. 

 


